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Αν εφαρμοστούν οι διατάζεις του άρθρου 17 του νόμου 
2943/2001. η Δικαιοσύνη θα αποσυντονιστεί και η αποτελεσματικό- 
τητά της θα μειωθεί δραματικά !

Ιδού το ζήτημα :
Οι προαγωγές των πρωτοδικών σε προέδρους πρωτοδικών και των 

εφετών σε προέδρους εφετών κ.λπ., βραδύνουν, πράγματι.Αϋτο συμ
βαίνει επειδή δεν υπάρχουν κενές οργανικές θέσεις.Και αυτές δεν 
υπάρχουν επειδή δεν χρειάζονται !

Με το προαναφερόμενο άρθρο προβλέπεται η προαγωγή των α
νωτέρω, ύστερα από παραμονή επί 12 και 10 έτη,αντίστοlχα,στον 
ίδιο βαθμό, π α ρ ά  το γεγονός ότι δεν προβλέπονται θέσεις, 
σε θέσεις "προσωποπαγείς" , πλασματικές , τόσες όσοι είναι οι 
ενδιαφερόμενοι.Και είναι εκατοντάδες. Αυτές δεν θα απορροφηθούν 
ποτέ.Διότι το μέτρο αυτό δ ε ν  είναι προσωρινό αλλά μόνι
μο, αφού επαρκείς κενές οργανικές θέσεις,για να ικανοποιούνται 
όλες οι προσδοκίες,ουδέποτε θα υπάρχουν,εφόσον δεν χρειάζονται.

Επειδή η πλασματική αυτή προεδροποίηση θα έχει διαλυτικές 
για τη Δικαιοσύνη συνέπειες,αναγκάζομαι να σας παρακαλέσω να 
ασκήσετε μια σωστική παρέμβαση. Πράγματι,με την εφαρμογή του ως



άνω μέτρου α) θα δημι ουργηθούν δύο κατηγορίες προέδρων,η κα
τηγορία εκείνων του κατέχουν οργανική θέση και ασκούν αρμοδι
ότητες τροέδρου και η κατηγορία εκείνων του δεν κατέχουν θέση 
τροέδρου, είναι τρόεδροι ψιλώ ονόματι, χ ω ρ ί ς  να ασκούν 
έργα τροέδρου ( δεν τροεδρεύουν, δεν έχουν τμήμα ). Τέτοια έργα 
γι'αυτούς δεν υπάρχουν,αφού περισσεύουν. και β) η αναλογία 
πρωτοδικών προς προέδρους πρωτοδικών και εφετών προς προέδρους 
εφετών ανατρέπεται . θα γίνουμε ένα Σώμα υδροκεφαλικό. Οι πλα
σματικοί αυτοί πρόεδροι, αρκετές εκατοντάδες, θα αφαιρούνται 
από τον αριθμό των πρωτοδικών και εφετών,αντί στοιχα,με αποτέ
λεσμα αυτοί να απογυμνώνονται από τους αρχαιοτέρους και εμπει
ρότερους. Οι πλασματικοί "πρόεδροι", μη έχοντας "πόστο" .δεν θα 
μ'πομρύν , ούτε θα θέλουν, να προσφέρουν υπηρεσί ες προέδρου . Ενδε
χομένως θα μοιράζονται με τους πραγματικούς προέδρους ορισμέ
νες αρμοδιότητές τους, κι έτσι θα υποαπασχολούνται ό λ ο ι  
και θα επικρατεί πνεύμα αλληλοσυγκάλυψης ( θα λείπουν από τη 
θέση τους εκ περί τροπής,συχνά δε όλοι ). Λεν θα παρέχουν όμως 
ούτε υπηρεσίες πρωτόδικη ή εφέτη,αντίστοιχα. Διότι θα επικα
λούνται την ιδιότητά τους ως "προέδρων". Λς σημειωθεί ότι αυτό 
γίνεται και σήμερα από μεγάλη μερίδα "προέδρων" που είχαν,βάσει 
ανάλογης προ ετών χαριστικής ρύθμισης,προαχθεί σε πλασματικές 
θέσεις. Μολονότι στη ρύθμιση εκείνη ρητώς είχε προβλεφθεί ότι 
θα εξακολουθούσαν να παίρνουν μερίδα πρωτόδικη, στην πράξη,ι
δίως στην επαρχία.αυτό "ξεχάστηκε",προς αμοιβαία συναδελφική 
εξυπηρέτηση. Στο νέο νομοθέτημα τέτοια πρόβλεψη δεν περιλήφθηκε 
ούτε για τα μάτια.

Κύριε Πρόεδρε

Το νομοθέτημα αυτό είναι ασυμβίβαστο τόσο προς το αίτημα να 
αυξηθεί η "παραγωγικότητα", όσο και προς την ανάγκη να επιτα
χυνθούν οι ρυθμοί της Δικαιοσύνης. Αν εφαρμοστεί,θα αυξηθούν οι



αναβολές και οι ήδη αθρόες παραγραφές ποινικών αδικημάτων καθώς 
και οι αθρόες καταδίκες της Χώρας μας από το Στρασβούργο για 
υπέρμετρες καθυστερήσεις.Επιπλέον θα χαθεί για τη Δικαιοσύνη η 
ευκαιρία πραγματικής σύγκλισης με τις ευρωπαϊκές χώρες.Το μέτρο 
αυτό θα απορρυθμίσει περαιτέρω τη Δικαιοσύνη διότι θα τη στε
ρήσει μόνιμα από εκατοντάδες παραγωγικούς δικαστές. που θα 
γίνουν α ρ γ ό σ χ ο λ ο ι .  Το γεγονός ότι αυτοί παραμένουν 
επί μακρό χρόνο στους βαθμούς του πρωτόδικη και του εψέτη α
ντίστοιχα δ ε ν αποτελεί λόγο για να διαρραγεί η υπηρεσιακή 
πυραμίδα και να γίνουν όλοι πρόεδροι ! Πρώτον.η εργασία του 
δικαστή είναι σε όλους τους βαθμούς η ίδια και επομένως τόση 
σπουδή δεν δικαιολογείται. Καλλιεργείται απλώς από τους "συνδι
καλιστές". Σε νοικοκυρεμένα κράτη δεν υπάρχουν καν τόσοι βαθμοί 
στη δικαστική σταδιοόρομία.Εχω γνωρίσει πολλούς ηλικιωμένους 
πρωτόδικες που δεν σκέπτονται καθόλου "προαγωγή". Ας σημειωθεί 
ότι οι μισθολογικές προαγωγές είναι ανεξάρτητες και παρέχονται 
αφειδώς. Δεύτερον, υπάρχουν άλλοι τρόποι να ικανοποιηθούν οι 
ανυπόμονοι. θα έπρεπε πάντως να κατανοήσουν ότι. όταν γίνουν 
πρόεδροι όλοι, η προαγωγή αυτή δ ε ν  θα έχει νόημα. Τρίτον,

' ,ί /πρέπει να δ ι αλέξουμε, τι προτιμάμε,ως κράτος και ιος κοινωνία,την 
ικανοποίηση της πρόωρης φιλοδοξίας ορισμένων ή την ικανοποίηση 
της ανάγκης του ελληνικού λαού για έγκαιρη και αποτελεσματική 
Δικαιοσύνη. Υπάρχουν στη Χώρα μας π ο λ λ ο ί  που υποφέρουν 
εςαιτίας του αποσυντονίσμοΰ της Δι και οσύνης,ο οποίος,άλλωστε, 
υπονομεύει τις συναλλαγές και τις επενδύσεις.

Με τις σκέψεις αυτές,πέραν της αντίσυνταγματικότητας.όπως 
πιστεύω,της θέσπισης "προσωποπαγών" θέσεων δικαστών,που θα υ
ποστηρίξω στο Ανώτατο Δικαστικό Συμβούλιο, είχα, νομίζω χρέος να 
θέσω υπόψη σας το ζήτημα,το οποίο έχει,ατυχώς,και άλλες πτυχές, 
τις οποίες επιφυλάσσομαι να σας εκθέσω προφορικά.αν το κρίνετε 
σκόπιμο.


